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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgy ű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló '2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a
Belügyminiszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez .

„ Történik-e elsődleges fertőzésveszély elhárítás a bűncselekmények helyszínén? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom !

Tisztelt Miniszter Úr !

Szakmai berkeken belülről olyan információk jutottak el hozzám a b űnügyi helyszínek
higiéniás helyzetével kapcsolatosan, melyek tisztázása - speciális jellegük folytán - miniszteri
választ indokolnak .

Sajnálatos módon sokan válnak emberölés áldozatává hazánkban, de ezeknek az esetekne k
egy sajnálatos velejárójáról nagyon kevés szó esik, ez pedig nem más, mint az elsődleges
fertőzésveszély elhárítás a tetthelyeken . Sokszor megesik az is, hogy a hatóságok tudomásár a
jutásáig akár több nap is eltelhet . Ha az idegenkez űség feltételezhető , vagyis bűncselekmény
gyanúja felmerülhet, a bűnügyi technikusok természetesen azonnal nyomrögzítést végeznek ,
majd a holttest elszállítása után hatósági pecséttel látják el az ingatlan bejáratát . A lezárás után
a hatóságon kívül senki, így a hozzátartozók sem mehetnek be a helyiségbe, vagyis a hatóság i
zár feloldásáig lehetőségük sincs a fertőtlenítés elvégeztetésére . Információim szerint a
holttest elszállítását végz ő szakembereknek sem feladatuk a helyszín semmilyen els ődleges
fertőzésmentesítése. Az elsődleges fertőzésveszély elhárításra pedig nagy szükség lenne,



hiszen a helyszínen akár több napig is ott lév ő holttest bomlásnak indul, és a környezetb e
olyan toxinokat bocsájt ki magából, mely súlyosan szennyezetté, fertőzötté teheti nemcsak a
helyiséget, de a lakókörnyezetet is .

Egészségügyileg és higiéniailag az lenne a legbiztonságosabb, hogy még miel őtt hatósági zár
kerülne az adott ingatlanra, a vizsgálat után közvetlenül, és a zár elrendelése között, legaláb b
a közvetlen fertőzésveszély elhárításra kerülne . Ez mindenkinek az érdeke lenne, hiszen
számos fertőzéstől és betegségtől a lakókörnyezet is védve lenne, gondoljunk csak a
társasházi közösségekben él ő emberekre .

Fentiekre tekintettel kérem Miniszter Urat, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre .

1. Helyes-e az információm, mely szerint a bűncselekmények helyszínén, miután
megtörténik a helyszínelés és elszállítják az áldozatot, de még mielőtt hatósági zár al á
kerülne az ingatlan, annak els ődleges fertőzésveszély elhárítása nem tartozik senkine k
sem a feladatkörébe, vagyis a hatósági zár feloldásáig a tetthelyen a fert őzés veszélye
is fennállhat?

2. Kérdezem Miniszter Urat, amennyiben nincs erre vonatkozó rendelkezés, kívánnak-e a
közeljövőben a fenti problémára megoldást találni, akár az erre vonatkozó jogszabályi
háttér megteretritésével ?

3. Kérdezem azt is, hogy kaptak-e már a fenti kérdéskörben szakmai megkeresést, és ha
igen, akkor milyen lépéseket tettek az ügyben ?

Budapest, 2016 . március 24 .

Tisztelettel,

dr. Staudt Gábo r
Jobbik
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